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Conceptverslag openbare vergadering algemeen bestuur Recreatieschap Spaarnwoude, gehouden 
op 20 mei 2021, vanwege corona-maatregelen via video MS Teams  
 
Aanwezig  
Mevrouw I. Zaal   - Provincie Noord-Holland (voorzitter) 
De heer E.W.J. Jensen   - Provincie Noord-Holland (AB lid / gedeeltelijk aanwezig) 
De heer B. Diepstraten   - Gemeente Velsen (vicevoorzitter) 
De heer S. Köycü   - Provincie Noord-Holland (adviseur) 
De heer E. Bobeldijk   - Gemeente Amsterdam (met volmacht)  
Mevrouw M. Sedee-Schuitemaker - Gemeente Haarlemmermeer (AB-lid)  
 
De heer S. Köycü   - adviseur Provincie Noord-Holland 
Mevrouw Th. Olivier   - adviseur gemeente Velsen 
De heer A. Jansen    - adviseur gemeente Haarlemmermeer  
Mevrouw S. Jeurissen   - adviseur gemeente Amsterdam 
De heer N. van Esterik    - adviseur gemeente Haarlem 
 
De heer J.J.L. Gilliam   - RNH (directeur) 
Mevrouw E. Bos Eyssen  - RNH (programmamanager) 
De heer A. van Koeverden  - RNH (locatiebeheerder) 
Mevrouw K. van der Plas  - RNH (programma-adviseur) 
Mevrouw J. Smits   - RNH (communicatie-adviseur) 
Mevrouw A. Bruinsma   - RNH (verslaglegging) 
 
Afwezig 
Mevrouw M. van Doorninck  - Gemeente Amsterdam (AB-lid) 
De heer R. Berkhout   - Gemeente Haarlem (AB-lid) 
 
 
1. OPENING EN VASTSTELLING AGENDA 

 
 De vicevoorzitter, de heer Diepstraten, opent de openbare vergadering van het algemeen 

bestuur via MS Teams en heet de aanwezigen van harte welkom. Mevrouw Zaal heeft de heer 
Diepstraten gevraagd deze vergadering voor te zitten, omdat zij mogelijk even de vergadering 
moet verlaten. De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.  
 
De heer Berkhout is niet aanwezig, omdat hij net vader is geworden. Vanuit het RNH wordt 
gezorgd voor een attentie.  
 

1 A. INSPREKER DE HEER V. HACCOU, ONDERNEMER KIOSK WESTBROEKPLAS 
De heer Virgil Haccou wordt gefeliciteerd door de vicevoorzitter als ondernemer bij de 
Westbroekplas. Hier is men heel blij mee.  
 
De heer Virgil Haccou is 44 jaar oud en is vanaf zijn 19de jaar woonachtig in Velserbroek. De 
heer Haccou woont nu samen met zijn gezin aan de Westbroekerweg. De afgelopen 10 jaar is 
hij werkzaam geweest als Retail manager bij een Haarlems modebedrijf. Door corona werd de 
organisatie afgeslankt en wilde hij ook een volgende stap maken. In goed overleg is men er 
daarom uitgekomen dat hij uit de organisatie is gegaan. De heer Haccou heeft eigenlijk altijd 
de wens gehad om weer zelfstandig te ondernemen in een dag-horecazaak. Vanwege corona 
is hij vaak in het Recreatiegebied geweest. Zijn eerste plan was om een stadslocatie te starten, 
maar door het wandelen in Spaarnwoude leek het hem mooi om een locatie in het gebied te 
kunnen huren. Het toeval wilde dat de werving vanuit Spaarnwoude in januari jl. is gestart. In 
het verleden heeft de heer Haccou al een keer bij de gemeente geïnformeerd naar de kiosk, 
omdat hij toen vond dat het een beter lot verdiende. Nu was deze te huur en hier ziet de heer 
Haccou potentie in. Het is wel wat klein en er moet veel gebeuren om er iets moois van te 
maken. De positieve punten wogen zwaarder en daarom heeft hij gereageerd en een 
ondernemersplan ingediend. Uiteindelijk is de heer Haccou de nieuwe ondernemer geworden. 
Helaas heeft de werving en selectie wat lang geduurd waardoor er nu geen tijd meer is om te 
verbouwen. Het is erg druk in de bouw en er is daarom voor gekozen niet te verbouwen en 
alleen te schilderen. Momenteel wordt de kiosk ingericht. Het wachten is nu nog op de 
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vergunning en gehoopt wordt op zomerse dagen en dat in juni a.s. geopend kan worden en dat 
er veel mensen komen.  

De heer Diepstraten vertelt dat uit de Recreatiemonitor is gebleken dat het bezoek bij de 
Westbroekplas met 100% is toegenomen ten opzichte van vorig jaar. Hieruit wordt 
geconcludeerd dat de plek goed ontdekt wordt en gehoopt wordt dat het de heer Haccou veel 
succes zal opleveren.  

Mevrouw Sedee wil de heer Haccou heel veel succes wensen met zijn nieuwe onderneming 
en dat hij een goed gastheer zal kunnen zijn voor de toestroom van gasten. De heer Haccou 
zegt dat er positief op wordt gereageerd.  

De heer Diepstraten bedankt de heer Haccou voor zijn inbreng en geeft aan dat hij graag 
langskomt als de kiosk open is.  
 

1 B. INSPREKER DE HEER Th.J. EDAM VAN DE CAMP EN TEMME PROJECTONTWIKKELING 
BV OVER DE ONTWIKKELINGEN BIJ DE WATERGEUS  
 
De heer Edam wil graag de zaak over de opzegging van de ondererfpacht van De Watergeus 
bespreken om te proberen tot een oplossing te komen. De heer Edam geeft aan dat hij een 
gerenommeerd bedrijf heeft en 11 jaar voorzitter is geweest van de Ondernemersvereniging 
en samen heeft gewerkt met overheden.  
De Watergeus is één van de locaties van de Camp en Temme in het Recreatiegebied 
Spaarnwoude. Daarnaast zijn er nog twee locaties aan de Oostbroekerweg bij het 
Fletcherhotel en het Speeleiland. Hiervan zijn kortgeleden de contracten verlengd.  

De laatste 5 jaar is de situatie bij De Watergeus veel moeilijker geworden door talloze inbraken 
en vernielingen door hangjongeren en criminele groepen. Opstallen konden daardoor niet 
meer verzekerd worden en de heer Edam heeft een heel hoog eigen risico van € 4.000,--, 
omdat men soms twee tot driemaal in de week te maken heeft met inbraken en vernielingen. 
Hier moesten oplossingen voor gezocht worden. De politie en ook RNH kon hierbij niet helpen. 
Er zijn opties bekeken en eigenlijk was de enige optie 24/7 bewaking door iemand daar te 
laten verblijven. Dit heeft succes gehad, omdat de inbraken en vernielingen daarna tot bijna 0 
zijn gereduceerd. Oorspronkelijk was in het vigerende erfpachtcontract de mogelijkheid 
opgenomen om tegen nadere financiële voorwaarden een bedrijfswoning te realiseren. Dit is 
aangepakt en er is een bouwvergunning verkregen van de gemeente Velsen. Hier is al 
rekening mee gehouden dat er bewoning zou kunnen plaatsvinden. Alleen bleek tijdens de 
aanvraagprocedure dat het niet in het bestemmingsplan paste. Als daar niet iemand kan 
wonen, dan komt het vernielen en inbreken weer terug.  

In 2017 is het bestemmingsplan gewijzigd en onduidelijk is hoe dit tot stand is gekomen. RNH 
is betrokken geweest bij de onderhandelingen. 
De heer Edam neemt aan dat kennis is genomen van het vonnis van de rechtbank, die hij 
heeft gewonnen. Er volgt nu een lange bodemprocedure en volgens de experts en de 
geraadpleegde advocaat zou de heer Edam die niet kunnen verliezen. Hij zou het bestuur 
willen vragen om de beheerder opdracht te geven om onder leiding van een onafhankelijke 
mediator deze eigenlijk gemakkelijke zaak snel op te lossen en over te gaan tot de orde van de 
dag.  

De vicevoorzitter zegt dat hier vandaag niet over wordt gesproken. Geconcludeerd wordt dat er 
geen vragen en opmerkingen zijn vanuit de bestuurders. Aangezien het een juridische 
procedure is geworden is het hier nu niet de plek om hierover in gesprek te gaan. 
De heer Edam wordt bedankt voor zijn inspraak die voor kennisgeving wordt aangenomen.  
 

2. CONCEPTVERSLAG OPENBARE VERGADERING AB 17 DECEMBER 2020 
 
 

Er zijn geen op- of aanmerkingen op het verslag. 

Het algemeen bestuur besluit het conceptverslag ongewijzigd vast te stellen.  
 
 

3. INGEKOMEN STUKKEN 

Het algemeen bestuur besluit de lijst van ingekomen stukken voor kennisgeving aan te 
nemen.  
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4. VISIE EN UITVOERINGSPROGRAMMA  

 
4 A. PRESENTATIE COMMUNICATIESTRATEGIE 2021-2025 VANUIT EEN STABIELE BASIS 

NAAR INTERACTIEVE COMMUNICATIE 

 De voorzitter geeft het woord aan Jorinte Smits voor het geven van een korte presentatie. 
Jorinte is werkzaam als communicatieadviseur voor Recreatieschap Spaarnwoude. Er is een 
communicatiestrategie ontwikkeld. De vorige communicatiestrategie liep van 2014 tot en met 
2018. In 2019 zou er een nieuwe strategie gemaakt worden, maar tegelijkertijd liep toen het 
proces met de visie Spaarnwoude Park en dit is eigenlijk de voedingsbron geweest voor het 
maken van een nieuwe strategie. In 2019 heeft een update plaatsgevonden en deze is als 
mededeling in het bestuur gekomen. Het streven is nu de communicatiestrategie 2021-2025 
vast te stellen; het is een bespreekdocument en aandachtspunten zijn daarom welkom. De 
strategie kan dan nog worden bijgeschaafd.  
 
De grootste verandering ten opzichte van de vorige strategie is dan men nu in een 
participatieve samenleving leeft waarbij interactieve communicatie hoort. Voor het opstellen 
van de strategie is de methode van Betteke van Ruler gebruikt. Dit is een hoogleraar 
communicatiewetenschappen. Het strategisch communicatieframe is eigenlijk een praktische 
tool die kritische vragen stelt om een compacte strategie te formuleren die wendbaar is voor de 
komende jaren. Daarnaast is er ook een ontwikkeling in het communicatie vak, omdat het 
belangrijk is dat bepaalde thema’s in de hele organisaties geborgd worden.  
 
De communicatiestrategie draagt bij aan de doelen van de gemeenschappelijke regeling. De 
voedingsbron hiervoor is de visie van Spaarnwoude Park en het Uitvoeringsprogramma. 
Aangehaakt wordt op de pijlers die zijn geformuleerd in de visie. De ambitie is dat 
communicatie wordt opgesteld vanuit een stukje kennis, houding en gedrag, dat dit een 
bijdrage levert aan de doelstellingen van het Recreatieschap en dat doelgroepen 
(belangengroepen, gebruikersgroepen en bestuurlijke doelgroepen) een eenduidig beeld 
hebben van het gebied en zich betrokken voelen, geïnspireerd raken en het gebied vaker 
bezoeken. Daarnaast dat zij ook vaker willen participeren. Spaarnwoude heeft een lange lijst 
met doelgroepen en die zijn in een bijlage uitgewerkt. De externe situatie is geanalyseerd om 
daar op te kunnen aanhaken. Hierbij moet worden gedacht aan spreiding van drukte en groei 
van steden. Er zijn veel ontwikkelingen en men heeft ook te maken met terugkerende 
ontwerpen, bijvoorbeeld evenementen, waterkwaliteit en eikenprocessierupsbestrijding. Voor 
de komende jaren zijn er enkele speerpunten geformuleerd. Er is een social mediastrategie 
ontwikkeld waarin men zich focust op de betrokkenheid van de doelgroepen en waarbij 
mensen verteld worden wat Spaarnwoude doet en hen te inspireren een bezoek te brengen.  
 
Er is al veel aandacht besteed aan participatiebijeenkomsten. Het is de bedoeling om een 
jaarlijks onderzoeksprogramma voor communicatie in te stellen, een stukje accountability. Ook 
het ontwikkelen, vastleggen en uitwerken van de gebiedsidentiteit, het basisverhaal en het 
versterken van de samenwerking met ondernemers en regionale marketingorganisaties is 
belangrijk. Er is een identiteitstraject gestart, waarbij 4 workshops hebben plaatsgevonden. 
Hierbij zijn stakeholders, ondernemers, bewoners en ambtenaren betrokken. Gezamenlijk is de 
identiteit van Spaarnwoude bepaald en dat heeft geresulteerd in een werkboekje. De 
kwartaalrapportage Q1 mediaberichtgeving is input voor vernieuwing. Verder is het de 
bedoeling de informatiebehoefte bij bestuursleden en gemeenteraadsleden te meten met als 
doel de informatievoorziening te verbeteren. Als voorbeeld wordt genoemd de 
bestuursmededeling, waarvan men graag wil weten of dit voldoet aan de behoefte.  
 
In het communicatiejaarplan staan de acties die aan de hand van de communicatiestrategie 
worden uitgevoerd met jaarlijks terugkerende activiteiten en projecten uit het 
Uitvoeringsprogramma en speerpunten uit de communicatiestrategie. Er is een stappenplan 
opgesteld waarin de activiteiten met een begroting wordt uitgeschreven.  
 
Mevrouw Sedee bedankt Jorinte voor haar goede presentatie en vraagt wat met “de 
bestuurlijke doelgroepen” wordt bedoeld. Er zijn Staten en raden en deze worden, voor zover 
zij dat kan inschatten, niet meegenomen in het communicatieplan. Zij heeft laatst een 
participatie meegemaakt bij de Groene Weelde over hoe dat gebied te ontwikkelen. Daar 
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waren enthousiaste mensen die hebben meegesproken. Dit was een goede bijeenkomst, maar 
helaas was er niet één raadslid bij. Dit heeft er mogelijk mee te maken dat raadsleden niet 
worden geïnformeerd over dit soort participatieve bijeenkomsten. Dit is jammer, omdat als het 
schap een keer extra middelen zou willen hebben de Raden en Staten daarover gaan. Het is 
daarom van groot belang hen wat meer te betrekken bij het schap. Dit is moeilijk, maar jammer 
als het niet wordt geprobeerd omdat het gebied zo veelzijdig en prachtig is. Dit stukje mist zij in 
het communicatieplan.  

Jorinte zegt dat de bestuurlijke doelgroepen in de bijlage zijn uitgeschreven en daar vallen ook 
de Raden en Staten onder. Zij hoort dat het een aandachtspunt is om te kijken of de Raden en 
Staten bij dit soort trajecten bereikt kunnen worden om mee te doen en te denken. Dit staat 
zeker op het lijstje.  

De heer Diepstraten vult nog aan op wat mevrouw Sedee heeft gezegd dat het belangrijk is dat 
raden en Staten zien dat het een heel actief gebied is, waar veel gebeurt, veel ontwikkeld 
wordt en dat dit het interessant maakt voor hen om daar ook eens op bezoek te gaan. Dit gaat 
dan wat meer leven. De heer Diepstraten onderschrijft daarom de oproep van mevrouw Sedee 
om hier op een andere manier naar te kijken. Dit bijvoorbeeld door nieuwsbrieven of leuke 
ideeën via de griffies van gemeenteraden te delen. Hier kan nog wat meer in gedaan worden.  
Jorinte hoort goede concrete voorbeelden die toegepast kunnen worden en hoopt dat de raden 
en Staten ook de kanalen van Spaarnwoude via social media kunnen gaan volgen. De heer 
Diepstraten wijst erop dat Raads- en Statenleden ook benaderd kunnen worden om lid te 
worden van social media en zij kunnen ook actief worden uitgenodigd.  

De heer Gilliam zegt dat het voor RNH een opgave is om te kijken hoe Raden- en Statenleden 
benaderd en beter bereikt kunnen worden. RNH is hier nadrukkelijk mee bezig, omdat soms 
blijkt dat er wat weinig bereik is. Soms wordt er bewust voor gekozen om bijeenkomsten te 
organiseren waar Raads- en Statenleden niet bij aanwezig zijn en dat alleen met 
belanghebbenden wordt gesproken om te voorkomen dat alleen Raads- en Statenleden aan 
het woord zijn. Van belang is wel hen beter te bereiken. De vicevoorzitter roept op ook de 
bestuursleden daarvoor te gebruiken.  

De heer Bobeldijk geeft als suggestie mee om te kijken naar een soort ambassadeursfunctie 
bij de communicatie en is het eens met de opmerking van de heer Gilliam dat als Raads- en 
Statenleden worden uitgenodigd bij participatiemomenten dat zij veel aan het woord zijn, zodat 
andere opmerkingen worden gemist.  

Mevrouw Sedee vraagt zich af of dit zo is, omdat het ook de bedoeling is dat Raads- en 
Statenleden hun oor te luisteren leggen om te kijken wat er speelt.  
Wat betreft communicatie geeft zij aan dat zij een rondleiding door Spaarnwoude heeft gehad, 
waarbij ook aandacht werd gegeven aan hele leuke festivals. Het zou goed zijn een soort 
evenementenkalender via de griffie aan de Raden en Staten te sturen van wat er in een jaar te 
doen is. Natuurlijk zijn raadsleden op Social Media te vinden, maar zij weet niet of RNH een 
twitteraccount heeft.  

Mevrouw Zaal denkt dat het goed is om te zorgen voor afstemming met de eigen 
communicatieadviseurs om de Raden en Staten te betrekken. Zij zou zelf ook af en toe op het 
account van de provincie iets willen delen over Spaarnwoude. Zij kon het twitteraccount van 
het Recreatieschap niet vinden. Jorinte zegt dat het Recreatieschap Spaarnwoude geen 
twitter-account heeft. De vicevoorzitter geeft aan dat dit een actiepunt is, omdat er wel andere 
Recreatieschappen met Twitter accounts zijn.  

Eric Jensen geeft aan dat veel mensen geen gebruik maken van Facebook en wijst op Twitter 
en Instagram, omdat daardoor wel raadsleden en bestuursleden bereikt kunnen worden. De 
vicevoorzitter geeft aan dat dit ook geldt voor andere mensen. De rest van het 
communicatieverhaal zit geweldig in elkaar. Het ziet er heel solide en zorgvuldig uit en mooi is 
dat er nu wat aanscherpingen zijn gegeven. Verder wil hij nog opmerken dat ergens wordt 
verwezen naar de Recreatievisie van de provincie Noord Holland, maar ook binnen de MRA is 
er een groep die toerisme en recreatie behandelt en hij adviseert dit ook als referentiekader 
mee te nemen.  

De vicevoorzitter wenst Jorinte veel succes met de verdere uitwerking. De bestuursleden 
willen graag helpen bij het aanjagen via de eigen social media accounts.   
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4 B. MEDEDELING ACTUALISEREN WERKWIJZE VERGUNNINGEN HONDENBELEID 

Het algemeen bestuur neemt kennis van de wijze waarop vergunningen aan honden-
uitlaatservices worden verstrekt en de noodzaak deze te actualiseren.  

 
5. GEBIEDSONTWIKKELING NATUUR EN RECREATIE 

 
5 A. VOORSTEL SPW FORT BENOORDEN SPAARNDAM EN VOORMALIG MUNITIECOMPLEX 

 De vicevoorzitter vraagt of er vragen of opmerkingen zijn. De heer Bobeldijk zegt dat de extra 
bijdrage schrikken is, maar kan wel akkoord gaan. Hopelijk is dit de laatste toevoeging aan het 
budget.  

De heer Diepstraten is bestuurlijk trekker en beaamt dat een extra bijdrage nodig is. Het is een 
spannend complex en belangrijk is dat er een goede invulling wordt gevonden voor Fort 
Benoorden en het mooie gebied. De gemeente Velsen ondersteunt daarom het besluit, maar 
dit moet wel de laatste keer zijn dat extra budget wordt gevraagd.  

 Het algemeen bestuur besluit  
1. Kennis te nemen van de stand van zaken van het herontwikkelingsproces.  
2. Kennis te nemen van de meerkosten van € 79.027 voor het project tot nu toe 

(periode 2019 – december 2020, te weten het opstellen van een restauratieplan, 
participatieplan en fase 1, opstellen van een witboek.  

3. In te stemmen met vervolg van het participatieproces met de bidbookfase volgens 
bijgestelde planning.  

4. In te stemmen met dekken van de extra kosten voor de bidbookfase à € 77.476 door 
onttrekking uit de SPW bestemmingsreserve investeringen (variant 1). 

5.  In te stemmen RNH opdracht te geven voor de extra geoffreerde inzet en het 
uitvoeren van de inspanningen die voor de Bidbook fase 2 zijn opgenomen. 
 
 

5 B.  VOORSTEL SPW ZONNEWEIDE SCHOTEROOG  

 Mevrouw Zaal stelt voor dat als er eventuele nieuwe kosten moeten worden gemaakt voor de 
recreatieve herinrichting of landschappelijke herinrichting dat deze dan voor rekening van de 
initiatiefnemer komen. De vicevoorzitter is het hiermee eens.  
Mevrouw Sedee vraagt of de windturbines die her en der staan nog worden verwijderd, omdat 
deze uit staan. Wat gaat hiermee gebeuren?  
De heer Diepstraten heeft deze vraag ook al tien jaar, omdat ze al heel lang stil staan. 
Mevrouw Van der Plas zegt dat voor de windturbines nog wordt gekeken naar een oplossing 
met een goed verdienmodel. Daarom is het in dit voorstel nog niet meegenomen. Men is hier 
nog niet helemaal uit vanwege de restricties met Schiphol. Er waren wel ideeën om de vier 
windturbines te vervangen door één grotere windturbine. Dit wordt dus later opgepakt.  

Wat betreft de presentatie bij dit voorstel merkt mevrouw Van der Plas op dat dit gebied in 
ontwikkeling is en de presentatie laat iets zien van het moment dat toen bekend was. 
Inmiddels is duidelijk dat er een Unescogrens loopt door Schoteroog en dat betekent dat er 
weer een aanpassing nodig is van de schetsen die in de presentatie staan. Bij een nieuwe 
schets wordt ook gekeken hoe dit landschappelijk ingepast kan worden. Zoals het onderwerp 
nu in de presentatie staat, gaat het om ongeveer 3,5 ha, maar met de Unescogrens krimpt dit 
naar 3 ha. Bij de definitieve schets wordt een en ander landschappelijk ingepast.  
 
De heer Bobeldijk zegt dat de gemeente Amsterdam op zich blij is met de investering in 
duurzame energie hierbij, maar vindt ook dat extra investeringen vanuit initiatiefnemers 
moeten komen en niet vanuit het Recreatieschap. Aangezien het om een groot stuk grond 
gaat, wordt er vanuit gegaan dat er ook wel iets van huur aan vast zit waardoor het mes aan 
meerdere kanten snijdt. De gemeente Amsterdam is akkoord met de verdere ontwikkeling.  
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 Mevrouw Sedee vindt dat het er mooi uit ziet en vraagt wie de vergunning afgeeft. 
Geconcludeerd wordt dat het in de gemeente Haarlem ligt. Mevrouw Sedee geeft aan dat hier 
in de gemeente Haarlemmermeer wel wat strenger mee om zou worden gegaan. Zij vindt dat 
voordat begonnen wordt met het neerleggen van zonnepanelen dat de bodem moet worden 
gemonitord. Als schap zou zij met Haarlem in gesprek gaan om te voorkomen dat 
zonnepanelen worden neergelegd met cadmium erin. Belangrijk is dat eisen worden gesteld 
aan wat voor zonnepanelen worden geplaatst. Daarnaast kunnen er ook fouten zitten in 
zonnepanelen en daarom is monitoren van de bodem een zinvolle exercitie. In de gemeente 
Haarlemmermeer wordt dit verplicht in de vergunning opgenomen.  

De heer Diepstraten zegt dat gemeente Velsen akkoord is, maar in lijn met wat mevrouw 
Sedee aangeeft is het van belang om in de voorbereidingsfase aandacht te besteden aan de 
risico’s voor het Recreatieschap. Hierbij moet gekeken worden naar de landschappelijke 
waarde, de recreatieve waarde, financiën, grondpositie, eigendom en ondergrond. Dit zijn 
aandachtspunten voor de voorbereidingsfase. Mevrouw Van der Plas zegt dat dit wordt 
meegenomen.  
 
Het algemeen bestuur besluit  
1. Kennis te nemen van ontwerp schetsen van Afvalzorg uit de RES ateliers voor een 

zonneweide op Schoteroog.  
2. In te stemmen met het starten van de planvoorbereidingsfase vanuit het 

recreatieschap, met als doel te komen tot kaders voor het ontwerp, 
overeenstemming over het ontwerp zelf en contractafspraken, waarbij Afvalzorg 
projecttrekker is en blijft. 

3. In te stemmen met dekken van de voorbereidingskosten vanuit RNH van € 10.000 
voor de begeleiding van de planvoorbereidingsfase middels optie 1 (initiatiefnemer) 
en anders optie 2 (gemeente Haarlem). 

4. Aandachtspunten in de voorbereidingsfase meenemen: landschappelijke waarde, 
recreatieve waarde, financiën, grondpositie, eigendom en ondergrond. 

  
5 C. MEDEDELING SPW VERBETERINGEN MOUTAINBIKE ROUTE ENTREEGEBIED 

SNOWWORLD 

Het algemeen bestuur neemt kennis van de renovatie van het bestaande 
mountainbikeparcours bij entreegebied SnowWorld door de plaatselijke 
Mountainbikevereniging MTB Spaarnwoude.  
 

5 D. MEDEDELING SPW WERVING EN SELECTIE NIEUWE ONDERNEMER KIOSK 
WESTBROEKPLAS  

De vicevoorzitter merkt op dat de heer Haccou zich aan het begin van de vergadering heeft 
voorgesteld.  

Het algemeen neemt kennis van de zoektocht naar een nieuwe ondernemer voor de 
kiosk aan de Westbroekplas.  
 

5 E. MEDEDELING SGP STADSBOERDERIJ DE HERKOMST IN TUINEN VAN WEST  

Het algemeen neemt kennis van de circulaire Stadsboerderij De Herkomst met 30 
landvarkens in de Tuinen van West.  
 

5 F. MEDEDELING WAARDINGERSONDERZOEK ONDER RECREANTEN  

De vicevoorzitter vindt het goed om te lezen hoe de recreanten tegen de recreatiegebieden 
aan kijken en dit is ook belangrijk voor de communicatiestrategie.  
 
Het algemeen neemt kennis van de belangrijkste resultaten.  
 
 

5 G. VOORSTEL SPW VOORTGANG VERPLAATSEN VEERPONTVERBINDING DE 
OPSTAPPER SCHOTEROOG  

Mevrouw Sedee denkt dat het een goed idee is als de heer Diepstraten of mevrouw Zaal een 
keer op de koffie gaat bij Liander of Tennet, omdat zij grote masten hebben geplaatst en 
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misschien kunnen zij als een geste de veerpont sponsoren of cadeau geven. Dit is een 
verwaarloosbaar bedrag in vergelijking tot het traject dat zij hebben gestart. Dit zal niet 
gebruikelijk zijn, omdat het uiteindelijk om geld van ons allemaal gaat. Dit geldt ook als de 
gemeenten dit moeten betalen. Niet geschoten is altijd mis. Er kan dan ook een leuk logo op 
de pont worden geplakt “met dank aan”. De heer Diepstraten vindt het een goede suggestie en 
neemt dit mee.  

De heer Diepstraten heeft begrepen dat er vooral ruimtelijk grote uitdagingen waren en vraagt 
hoe het zit met beslispunt 2.  
Mevrouw Bos Eyssen zegt dat er in het DB een mededeling was en ook in het vorige AB is dit 
ter sprake geweest. Aangezien de gemeente Haarlem een nieuwe verordening op de 
binnenwateren heeft, wil zij alleen nog elektrisch vervoer op het water in 2025. Het ombouwen 
van het pontje kost geld. In die vergadering is daarom gezegd dat de gemeente Haarlem en de 
provincie samen willen kijken hoe dit gat te vullen. Gebleken is nu dat dit vanuit de provincie 
niet mogelijk is, omdat het stapeling is van subsidies. Ruimtelijk is het op dit moment geen 
issue, omdat er overeenstemming met de gemeente Haarlem is over de noordelijke en 
zuidelijke aanmeerplek. Die procedure moet wel weer opnieuw in gang worden gezet, maar 
het gaat er nu vooral om hoe het pontje omgebouwd kan worden van diesel naar elektrisch en 
hoe men aan aanvullende financiering kan komen. In het DB is afgesproken dat het niet de 
bedoeling is dat dit te lang gaat duren en dat een grens gesteld moet worden in verband met 
eerdere terugbetaling van de subsidie aan de provincie Noord-Holland. Dit betekent dan dat de 
stekker eruit getrokken moet worden.  

Mevrouw Zaal zegt dat de provincie al eerder € 64.000,-- subsidie heeft gegeven en deze 
vervalt binnenkort als de termijn die hiervoor is gegeven verstrijkt. Mevrouw Sedee denkt dat 
Afvalzorg wellicht ook wat kan subsidiëren. Ook hiermee kan koffie gedronken worden.  

De heer Bobeldijk heeft een zorg over de aanvullende kosten en ziet de suggestie van 
mevrouw Sedee als een laatste strohalm.  

Mevrouw Sedee vraagt aan mevrouw Zaal of de subsidie waar de termijn van verloopt, kan 
worden verlengd. Mevrouw Zaal zegt dat dit al is gedaan, maar dat hier grenzen aan zijn. Het 
geld kan dan op een andere manier aan een pont worden besteed.  

De heer Diepstraten denkt dat het de moeite waard is om met een aantal partijen in het gebied 
te kijken of er kansen zijn om een bijdrage te leveren en wil hier een rol in spelen. Hiervoor 
heeft de heer Diepstraten ondersteuning van RNH nodig om te kijken wie benaderd zou 
kunnen worden. Dit wordt buiten de vergadering geregeld.  

Mevrouw Sedee kan zich voorstellen dat er in Spaarnwoude mensen zijn die vaak naar het 
gebied komen en wijst erop dat ook aan crowdfunding gewerkt kan worden in combinatie met 
andere partners. De heer Diepstraten geeft aan dat de overheid geen crowdfunding mag doen, 
omdat dit vanuit particulieren of ondernemers moet. Alle suggesties worden meegenomen bij 
een laatste poging.  

Het algemeen besluit  
1. In te stemmen met de zoektocht naar dekking van extra benodigd budget voor 

ombouw pontveer naar elektrisch pontveer en dit af te ronden voor 1 september 
2021;  

2. In te stemmen met beëindiging van het project volgens scenario 2 indien de 
dekking van het extra benodigd budget niet tijdig wordt gevonden.  

 
5 H. PROEFONTWERP INFORMATIEVOORZIENING BESTUURDERS/SCHAP IN DE MEDIA: 

KWARTAALRAPPORTAGE Q1 MEDIABERICHTGEVING SPAARNWOUDE  
De vicevoorzitter constateert dat dit een mooi voorbeeld van een infographic is die breed 
verspreid zou kunnen worden en vraagt of deze ook aan Raads- en Statenleden wordt 
verspreid. Mevrouw Bos Eyssen stelt voor dit mee te sturen met de bestuursmededeling. De 
vicevoorzitter adviseert dit sowieso te doen. Mevrouw Bos Eyssen geeft aan dat met de 
communicatieafdeling wordt besproken hoe dit het beste opgepakt kan worden.  
 

6. CONTRACTBEHEER – GEEN AGENDAPUNTEN 
 



 

Conceptverslag openbare vergadering AB Recreatieschap Spaarnwoude 20 mei 2021  pag. 8 van 10 

7. MEERJARENBEHEER 
7 A. MEDEDELING SMG OVERZICHT KOSTEN EN BATEN NATIONAAL MONUMENT MH17 

De heer Gilliam licht de stand van zaken van het budget toe. De cijfers uit de oplegger komen 
niet helemaal overeen met de cijfers in het overzicht en RNH biedt hiervoor excuses aan. Het 
verschil zit er enerzijds in dat het kostenoverzicht eenmaal per jaar wordt opgesteld en hier 
moet dan eigenlijk de helft van worden afgetrokken. Waarschijnlijk zit hier een aantal 
personeelskosten in dat niet in de oplegger is opgenomen. Er is al een paar jaar een tekort dat 
wordt veroorzaakt doordat meer bomen vervangen moeten worden en veel water en energie 
verbruikt wordt. Gekeken wordt wat gedaan kan worden om te zorgen dat het budget en de 
uitgaven met elkaar in balans worden gebracht voor de lange termijn. Het voorstel is dat het 
AB nu kennis neemt van de stand van zaken en dat RNH hier in een later stadium op 
terugkomt. De vicevoorzitter vindt dit een goed idee.  

Mevrouw Sedee heeft een vraag over het vervangen van de bomen, omdat kennelijk de 
bodemstructuur niet goed is. Zij is daar verbaasd over, omdat eerst gezorgd moet worden dat 
de bodemkwaliteit goed is voordat bomen worden geplant. Het gaat om een zeer vruchtbare 
grond en waarom gaat het dan niet goed? De heer Gilliam zegt dat men onder druk wat steken 
heeft laten vallen bij de ontwikkeling. Hij onderschrijft de verrassing en denkt dat dit met 
snelheid te maken heeft.  

De heer van Koeverden beaamt dat dit komt doordat het heel snel is aangelegd. Bomen zijn 
op terpen aangelegd en er is een tekort  aan wormen. Het gaat de laatste jaren beter en 
bomen slaan beter aan. Door de droge zomers is er af en toe uitval.  
Mevrouw Sedee zegt dat afgezien van de kosten er nog veel mensen het monument bezoeken 
en het is dan verdrietig als de bomen er slecht bij staan. De heer Gilliam zegt dat dit ook de 
reden is waarom de bomen vervangen worden en dat leidt tot hoge kosten.  
Mevrouw Sedee vindt het een mooi monument en vraagt of het misschien mogelijk is de 
terpen te verlagen of weg te halen. De heer Koeverden geeft aan dat de terpen bij het 
monument horen en dat het de laatste jaren beter gaat met de bodem. De verwachting is dat 
de kosten langzamerhand naar beneden gaan, maar de bedoeling is dit te blijven monitoren.  

De heer Diepstraten vraagt of alle kosten ten laste van het Recreatieschap komen of dat 
andere partijen kunnen worden aangesproken. De heer Gilliam zegt dat er een budget 
beschikbaar is gesteld van waaruit dit 20 jaar wordt gefinancierd. Dit gaat daarom niet ten laste 
van het Recreatieschap.  
Het algemeen bestuur neemt kennis van de kosten en baten ten behoeve van het 
intensieve beheer van het Nationaal Monument MH17 (2018/22).  
 

7 B. MEDEDELING SPW PROJECTEN ACHTERSTALLIG ONDERHOUD 2021 
Het algemeen bestuur neemt kennis van de projecten die met de impulsgelden vanuit 
het Uitvoeringsprogramma Spaarnwoude Park in 2021 uitgevoerd worden.  
 

7 C. MEDEDELING SPW NATUURONDERZOEK EVENEMENTENTERREIN DE VEN 
Het algemeen bestuur neemt kennis van de uitkomsten en aanbevelingen van het 
natuuronderzoek rondom evenemententerrein De Ven in Velsen-Zuid.  
 

8. ORGANISATIE (WAARONDER SCHAPSOVERSTIJGENDE ZAKEN) 
8 A. VOORSTEL GOVERNANCE- EN BEHEERSSTRUCTUUR RECREATIESCHAPPEN NOORD-

HOLLAND EN INRICHTING BESTUURSBUREAU  

Mevrouw Zaal licht toe dat dit een wat langere aanleiding heeft die in 2015 is gestart. Er is een 
aantal rapporten verschenen waaruit blijkt dat er een heldere rolverdeling moet komen tussen 
het opdrachtgeverschap en opdrachtnemerschap bij het Recreatieschap. In 2019 is hiervoor 
door de voorzitters een bestuursopdracht verleend en dit heeft uiteindelijk tot twee opties 
geleid, waaruit het oprichten van een Bestuursbureau is gekozen. Mevrouw Zaal is hier 
enthousiast over, omdat het gemeenschappelijke probleem van de dubbele petten hiermee 
wordt opgelost. Daarnaast komt er een sterk bureau dat ambtelijk en bestuurlijk gaat 
ondersteunen. Verder heeft het als voordeel dat er wat meer schapsoverstijgend gewerkt kan 
worden, doordat alles bij één bureau is ondergebracht. Het gaat iets meer kosten, omdat er 
een professionalseringsslag wordt gemaakt. Uiteindelijk is dit qua verdeelsleutel voor de 
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gemeenten een overzichtelijk bedrag. De provincie heeft aangeboden de mensen in huis te 
nemen en gebruik te laten maken van de faciliteiten. Hiermee wordt een belangrijke slag 
gemaakt. Het is overigens niet de bedoeling een extra bestuurslaag te creëren of dit heel groot 
te laten worden. Het gaat om het apart zetten van de bestuursondersteuning en hiermee wordt 
een mooie stap gemaakt.  
De heer Bobeldijk denkt dat het een goede verbetering is ten opzichte van de huidige 
structuur.  
De heer Diepstraten geeft aan dat hij een annotatie van Robert heeft gekregen, waarin staat 
dat de gemeente Haarlem kan instemmen en de gemeente Velsen stemt ook in.  
De heer Diepstraten is benieuwd hoe dit vorm gegeven wordt en of hier nieuwe mensen voor 
worden aangenomen. Mevrouw Zaal zegt dat er vacatures voor komen, maar een deel van de 
activiteiten dat nu door RNH wordt uitgevoerd gaat ook over. Er zijn regels dat als activiteiten 
worden overgedragen aan een andere rechtspersoon, dat de mensen mee gaan als zij dit 
willen. Duidelijk is dat er aandacht moet zijn voor de mensen die het werk nu doen.  

De heer Gilliam zegt dat RNH erop heeft geanticipeerd dat de secretariële ondersteuning op 
het bestuurssecretariaat op dit moment deels is ingevuld met tijdelijke krachten, zodat het 
Bestuursbureau vrij kan werven.  

De heer Diepstraten concludeert dat het besluit voor Recreatieschap Spaarnwoude kan 
worden vastgesteld.  
Het algemeen bestuur besluit:  

1. Kennis te nemen van de resultaten en conclusies van de bestuursopdracht 
governance- en beheerstructuur Recreatieschappen.  

2. In te stemmen met de instelling van een Bestuursbureau, zoals in de bijgaande 
notitie is uitgewerkt.  

3. In te stemmen met de voorlopige verdeling van de kosten van het 
Bestuursbureau over de participanten (zoals in bijgaande notitie, bijlage 3, is 
uitgewerkt); waarbij de exacte hoogte van de kosten volgt na de kwartiermakers 
fase. 

4. In te stemmen de financiële gevolgen van de extra participantenbijdrage van € 
102.827 (met jaarlijkse indexatie) te betrekken bij de begrotingswijziging 2022.  

5. In te stemmen de provincie Noord-Holland te vragen het gastheerschap van het 
Bestuursbureau op zich te nemen.  

6. In te stemmen met kwartiermaken van het Bestuursbureau, zodat start op 1 
januari 2022 gerealiseerd wordt en een kwartiermaker, werkzaam bij de provincie 
Noord-Holland, aan te wijzen.  

7. In te stemmen de resterende middelen van de bestuursopdracht aan te wenden 
voor advieskosten van het kwartiermaken, waarbij de kosten voor de 
kwartiermaker door de provincie Noord-Holland worden vergoed.  

8. In te stemmen met het voorzittersoverleg als opdrachtgever te laten fungeren 
van de kwartiermaker, waarbij de voorzitter als bestuurlijk opdrachtgever wordt 
aangewezen.  

9. In te stemmen het algemeen bestuur uiterlijk in het vierde kwartaal van 2021 de 
noodzakelijke besluiten voor het oprichten van het Bestuursbureau ter 
besluitvorming voor te leggen. 
 

8 B. VOORSTEL ONTWIKKELING DRUKTEMONITOR EN BEZOEKERSPORTAAL 

De heer Diepstraten zegt dat dit gisteren in het voorzittersoverleg is besproken. 
De heer Gilliam licht toe dat in een eerder stadium een voorstel is gemaakt om voortgang te 
maken met de druktemonitor. In het voorzittersoverleg is gezegd dat wel doorgegaan moest 
worden met de voorbereiding, maar dat er ook overleg met de andere TBO’s moest kunnen 
plaatsvinden hoe dit gezamenlijk te doen. De bedoeling is met dit voorstel de verkennende 
fase af te ronden op basis waarvan onder leiding van de provincie in gesprek kan worden 
gegaan met andere partijen om hier een gezamenlijke aanpak op te formuleren.  

Het algemeen bestuur besluit  
1. In te stemmen met de voorbereidingskosten voor de realisatie van de 

druktemonitor (€ 25.000,- incl. btw) en het verdelen van deze kosten over de vijf 
recreatieschappen, analoog aan de recreatiemonitor conform de verdeelsleutel 
Doorbelasting Alle Schappen (SPW 32%, SGP 6%, SMG 3%, Geestmerambacht 
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12%, Alkmaarder- en Uitgeestermeer 8%, IJ-Z 2%, Amstelland 20% en Twiske-
Waterland 17%) waarbij € 10.250,- ten laste komt van het recreatieschap 
Spaarnwoude  

2. Nog geen besluit te nemen over de investeringskosten van druktemonitor in 
afwachting van een provinciebrede analyse waarin ook andere terreinbeherende 
organisaties aan meewerken. 

3. In te stemmen met dekking van de kosten voor deelgebied SPW (€ 8.000) uit 
SPW bestemmingsreserve beheer en voor deelgebied SGP (€ 1.500) en 
deelgebied SMG (€ 750) uit de lopende exploitatie. 

 
8 C. MEDEDELING HIGHLIGHTS EN BESTUURLIJKE OPVOLGING VOORZITTERSOVERLEG 

27 JANUARI 2021 

Het algemeen bestuur neemt kennis van de belangrijkste onderwerpen die besproken 
zijn in het voorzittersoverleg van 27 januari 2021 en de wijze waarop dit terugkomt op de 
bestuurlijke agenda van Recreatieschap Spaarnwoude.  
 

8 D. VOORSTEL CONTRACTVERLENGING RECREATIE NOORD-HOLLAND N.V. 
De heer Gilliam licht toe dat de huidige contracten eind van het jaar aflopen, maar dat was niet 
de bedoeling. Dit zou betekenen dat RNH ontbonden moet worden en dat is niet wenselijk. Het 
voorstel is daarom gedaan om in relatie tot de realisatie van het nieuwe Bestuursbureau het 
contract met 2 jaar te verlengen om de continuïteit te kunnen waarborgen.  

De heer Diepstraten is blij met het resultaat en dit verdient RNH ook. RNH wordt gefeliciteerd.  

Het algemeen bestuur besluit in te stemmen met het addendum van de 
raamovereenkomst waarin wordt vastgelegd dast Recreatie Noord-Holland ook in 2022 
en 2023 de gecontracteerde uitvoeringsorganisatie is en dat er een opzegtermijn van 1 
jaar op de gecontracteerde dienstverlening is.  
 

9. PLANNING & CONTROL – GEEN AGENDAPUNTEN 
 

10. ACTUALITEIT  
Er is geen actualiteit te bespreken.  
 

11. BESTUURSMEDEDELING VOOR RADEN EN STATEN NA AB VERGADERING 
Het algemeen bestuur gaat akkoord met de mooie infographic. 
 

12. RONDVRAAG 
 Mevrouw Zaal vertelt dat de visie Recreatie & Toerisme inmiddels door GS is aangenomen, 

zodat hiermee verder wordt gegaan. De eerste stap is om te kijken waar de drukte en het 
draagvlak is. De druktemonitor is ook bedoeld in het kader van de spreiding. Een ander punt is 
dat in het kader van “Ode aan het landschap” er een podcast serie over molens is 
geïntroduceerd en één van de molens die hierin een rol speelt is de molen van Penningsveer. 
Hier heeft mevrouw Bos Eyssen ook een mooi verhaal over gehouden. Dit is mooi om te delen 
en is een hele mooie fietsroute.  
Mevrouw Sedee vraagt of er ook subsidiepotjes bij “Ode aan het landschap” etc. zitten. 
Mevrouw Zaal zegt dat de provincie dit heeft gesubsidieerd en dat dit een thema is van 
Recreatie en Toerisme. In de visie zijn nog geen specifieke subsidieregelingen, alleen in de 
Kaderbrief is wat geld vrijgemaakt voor bestemmingsmanagement. Hoe dit er precies uit gaat 
zien moet blijken uit de uitvoering. Overigens zijn ook de middelen bij de provincie voor 
recreatie niet oneindig en deze worden voor een groot deel besteed via de recreatieschappen 
en via bestaande netwerken.  

  
13. SLUITING 

De voorzitter sluit de openbare vergadering om 10.55 uur en ziet de genodigden graag over 10 
minuten bij de aansluitende besloten vergadering via de andere link. 

 


